
   

 

Utlåtande 2010:136 RI (Dnr 661-2436/2010, 661-2053/2010) 

 

 

Ändrade reglementen till följd av organisationsföränd-

ringar i budget 2011 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Reglemente för arbetsmarknadsnämnden (bilaga 2) godkänns. 

2. Reglemente för socialnämnden (bilaga 3) godkänns. 

3. Ändring av reglemente för utbildningsnämnden (bilaga 4) godkänns. 

4. Ändring av reglemente för fastighetsnämnden (bilaga 5) godkänns. 

5. Ändring av reglemente för exploateringsnämnden (bilaga 6) godkänns. 

6. Ändring av reglemente för idrottsnämnden (bilaga 7) godkänns. 

7. Ändring av reglemente för kulturnämnden (bilaga 8) godkänns. 

8. Arbetsmarknadsnämndens ledamöter och ersättare erhåller årsarvode 

och sammanträdesarvode i enlighet med vad som gäller för stadens 

trettonmannanämnder. 

9. Kommunstyrelsen får i uppdrag att göra en särskild översyn av social-

nämndens reglemente. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

I budget 2011 för Stockholms stad och inriktning för 2012 och 2013 ingår 

förändringar av stadens organisation och som en följd därav ska reglementena 

för berörda nämnder ändras. 

De föreslagna organisationsförändringarna innebär att en ny arbetsmark-

nadsnämnd inrättas från och med 1 januari 2011 med ansvar för stadens sam-



 

lade arbetsmarknadsinsatser, samordning och övergripande ansvar för uppfölj-

ning av arbetsmarknadsfrågor, flyktingfrågor, vuxenutbildning och svenska för 

invandrare. Detta innebär att verksamheter flyttas från socialtjänst- och ar-

betsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden till den nya arbetsmarknads-

nämnden. Utbildningsnämnden ansvarar för att tillhandahålla den information 

som arbetsmarknadsnämnden behöver för att fullgöra sitt uppföljningsansvar 

för 16-19-åringar.  

I syfte att samla stadens förvaltning av byggnader och anläggningar inom 

en nämnd överförs Liljevalchs konsthall från kulturnämnden samt idrottsan-

läggningar från idrottsnämnden till fastighetsnämnden. Detta innebär att verk-

samhet flyttas från kulturnämnden och idrottsnämnden till fastighetsnämnden. 

I syfte att renodla stadens ansvar för förvärv och överlåtelse av mark över-

förs ansvaret för den mark som staden ska avyttra utanför kommungränsen 

från fastighetsnämnden till exploateringsnämnden. 

Ansvaret för hantering av stadsgemensamma förskolefrågor överförs från 

kommunstyrelsen till utbildningsnämnden. 

En särskild översyn bör göras av socialnämndens reglemente. 

 

Beredning 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande har remitterats till exploateringsnämn-

den, fastighetsnämnden, idrottsnämnden, kulturnämnden, socialtjänst- och 

arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden.  

Stadsledningskontoret anser att förslagen till ändrade reglementen till följd 

av organisationsförändringar i budget 2011 ska godkännas. 

Exploateringsnämnden har inte inkommit med remissvar inom remisstiden. 

Fastighetsnämnden anser att förslagen till ändrade reglementen till följd av 

organisationsförändringar i budget 2011 ska godkännas. 

Idrottsnämnden anser att förslagen till ändrade reglementen till följd av or-

ganisationsförändringar i budget 2011 ska godkännas. 

Kulturnämnden anser att förslagen till ändrade reglementen till följd av or-

ganisationsförändringar i budget 2011 ska godkännas. 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden inkom med vissa synpunkter 

men inga generella invändningar mot att ändrade reglementen till följd av or-

ganisationsförändringar i budget 2011 ska godkännas. 

Utbildningsnämnden inkom med vissa synpunkter men inga generella in-

vändningar mot att ändrade reglementen till följd av organisationsförändringar 

i budget 2011 ska godkännas. 

 



 

Mina synpunkter 

 

I Stadshusalliansens överenskommelse för mandatperioden 2010-2014 har en 

ny borgarråds- och rotelorganisation beslutats och för att fullt ut genomföra 

denna förändring behöver följande nya reglementen godkännas och gamla 

reglementen ändras enligt förslag. De föreslagna ändringarna förändrar stadens 

organisation på ett sådant sätt att Stadshusalliansens företrädare ges möjlighet 

att genomföra den överenskomna politiken. 

Den nya arbetsmarknadsnämnden ska få samma ekonomiska ersättning för 

sina insatser som övriga trettonmannanämnder, det vill säga årsarvode och 

sammanträdesarvode. 

Reglementet för arbetsmarknadsnämnden kompletteras med en bestämmel-

se om att nämnden fullgör socialtjänstuppgifter inom jobbtorgens verksamhet. 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Reglemente för arbetsmarknadsnämnden 

3. Reglemente för socialnämnden 

4. Reglemente för utbildningsnämnden 

5. Reglemente för fastighetsnämnden 

6. Reglemente för exploateringsnämnden 

7. Reglemente för idrottsnämnden 

8. Reglemente för kulturnämnden 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Tomas Rudin (S) enligt följande. 

 

De ändrade reglementena är en följd av de organisationsförändringar som beslutats i 

den borgerliga budgeten. Självfallet skulle kommunens verksamhet, organisation och 

reglemente se ut på ett annat sätt om vi hade ingått i en styrande majoritet.  

Givet detta, ger förslaget intryck av ett hastverk, när konsekvensanalyser för verk-

samheten saknas i flera viktiga avseenden och väsentliga påpekanden från socialtjänst- 

och arbetsmarknadsnämnden inte besvaras. Till exempel justeras inte punkter som rör 

verksamheter som är nedlagda sedan flera år (skuldrådgivning), begrepp i äldre lag-

stiftning som upphört (hemvärnsnämnd) eller uppdrag som utförs av frivilligorganisa-

tioner (Bosse – råd, stöd och kunskapscenter) när inga andra frivilligorganisationer 

omnämns. 

 



 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Per Bolund (MP) enligt följande. 

 

Ärendet är en naturlig följd av de organisationsförändringar som majoriteten har beslu-

tat om.  Miljöpartiet är kritiskt mot delar av dessa förändringar; bl.a. anser vi att vux-

enutbildning är en naturlig del av utbildningsnämndens verksamhet. Även vuxenut-

bildning har ett egenvärde och bör inte enbart ses som en del av arbetsmarknadspoliti-

ken. SFI är ett tydligt exempel på en verksamhet som mer och mer enbart ses som ett 

sätt att snabbt få människor in på arbetsmarknaden även om inte tillräckliga kunskaper 

i svenska språket har uppnåtts.   

Kommunens uppföljningsansvar för 16 – 19 åringar riskerar att bli svagare då det 

omorganiseras ytterligare en gång och flyttas från utbildningsnämnden. Det är viktigt 

med verksamheter som under tid i lugn och ro kan utveckla bra arbetssätt för att snabb 

fånga upp ungdomar som annars riskerar att hamna utanför arbetsmarknaden och med 

undermålig skolgång under lång tid. 

Fastighetsnämnden får ett större helhetsgrepp över stadens fastigheter genom att 

idrottsanläggningarna överförs dit, något vi i grunden tycker är bra. Samtidigt är det 

viktigt att medborgarna som använder dessa anläggningar tydligt blir hänvisade till rätt 

nämnd och förvaltning när man önskar påverka innehåll och förvaltningen av dessa. 

Det bör klargöras så att det inte upplevs som att inflytandet blir mindre från stockhol-

marnas sida.  

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Reglemente för arbetsmarknadsnämnden (bilaga 2) godkänns. 

2. Reglemente för socialnämnden (bilaga 3) godkänns. 

3. Ändring av reglemente för utbildningsnämnden (bilaga 4) godkänns. 

4. Ändring av reglemente för fastighetsnämnden (bilaga 5) godkänns. 

5. Ändring av reglemente för exploateringsnämnden (bilaga 6) godkänns. 

6. Ändring av reglemente för idrottsnämnden (bilaga 7) godkänns. 

7. Ändring av reglemente för kulturnämnden (bilaga 8) godkänns. 

8. Arbetsmarknadsnämndens ledamöter och ersättare erhåller årsarvode 

och sammanträdesarvode i enlighet med vad som gäller för stadens tret-

tonmannanämnder. 



 

9. Kommunstyrelsen får i uppdrag att göra en särskild översyn av social-

nämndens reglemente. 

 

 

Stockholm den 1 december 2010 

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Ylva Tengblad 

 

Särskilt uttalande gjordes av Tomas Rudin (S) och Karin Rågsjö (V) med 

hänvisning till det särskilda uttalandet av (S) i borgarrådsberedningen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Stefan Nilsson och Per Bolund (båda MP) med 

hänvisning till det särskilda uttalandet av (MP) i borgarrådsberedningen. 

 



 

 

ÄRENDET 

 

I budget 2011 för Stockholms stad och inriktning för 2012 och 2013 ingår 

förändringar av stadens organisation och som en följd därav ska reglementena 

för berörda nämnder ändras. 

De föreslagna organisationsförändringarna innebär att en ny arbetsmark-

nadsnämnd inrättas från och med 1 januari 2011 med ansvar för stadens sam-

lade arbetsmarknadsinsatser, samordning och övergripande ansvar för uppfölj-

ning av arbetsmarknadsfrågor, flyktingfrågor, vuxenutbildning och svenska för 

invandrare. Detta innebär att verksamheter flyttas från socialtjänst- och ar-

betsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden till den nya arbetsmarknads-

nämnden. En särskild översyn bör göras av socialnämndens reglemente. 

I syfte att samla stadens förvaltning av byggnader och anläggningar inom 

en nämnd överförs Liljevalchs konsthall från kulturnämnden samt idrottsan-

läggningar från idrottsnämnden till fastighetsnämnden. Detta innebär att verk-

samhet flyttas från kulturnämnden och idrottsnämnden till fastighetsnämnden. 

I syfte att renodla stadens ansvar för förvärv och överlåtelse av mark över-

förs ansvaret för den mark som staden ska avyttra utanför kommungränsen 

från fastighetsnämnden till exploateringsnämnden. 

Ansvaret för hantering av stadsgemensamma förskolefrågor överförs från 

kommunstyrelsen till utbildningsnämnden. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 26 oktober 2010 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

En ny nämnd, arbetsmarknadsnämnden, inrättas   

Stadens arbetsmarknadsåtgärder bör utvecklas och samordnas så att stadens samlade 

resurser med inriktning mot arbetsmarknad utnyttjas på bästa sätt. En sammanhållen 

organisation för arbetsmarknadsfrågor, flyktingmottagning, svenska för invandrare och 

vuxenutbildning skapar tydlighet gentemot olika samverkansparter inom regionen och 

ger staden bättre möjlighet att agera som en stark aktör i det regionala utvecklingsarbe-

tet. Staden kan även uppnå samordningsvinster genom att samordna dessa verksamhe-

ter. Därför föreslås att nedanstående verksamheter organiseras i en gemensam förvalt-

ning under en egen nyinrättad nämnd - arbetsmarknadsnämnden. Nämndens uppgift 

blir att skapa effektiva insatser i syfte att få människor i arbete istället för att leva på 

bidrag. Den nya nämnden övertar även ansvaret som stadens arbetslöshetsnämnd från 

socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden. Nämnden ansvarar också för den myndig-



 

hetsutövning som krävs i samband med att bedriva vuxenutbildning och svenska för 

invandrare. 

Följande verksamheter överförs till arbetsmarknadsnämnden. 

-  Jobbtorg Stockholm från socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

-  Svenska för invandrare (SFI) från socialtjänst- och arbetsmarknads-

nämnden 

-  Kommunal vuxenutbildning från utbildningsnämnden 

-  Stadens samhällsorientering för flyktingar från socialtjänst- och ar- 

 betsmarknadsnämnden 

- Rekryteringsprogrammet från socialtjänst- och arbetsmarknadsnämn-

den  

- START från socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

- Övergripande ansvar för arbetsmarknads- och sysselsättningsfrågor 

från socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

-  Övergripande samordningsansvar avseende flyktingmottagning från 

socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden. 

En fördel med en arbetsmarknadsnämnd är att det blir tydligt i stadens organisation 

var ansvaret för arbetsmarknads- och sysselsättningsfrågor ligger. Kommunfullmäkti-

ge kan därmed ge uppdrag direkt till denna nämnd. Nämnden kan effektivt samordna 

stadens resurser för ökad sysselsättning samt ha ett tydligt ansvar för flyktingmotta-

gandet i staden. Det är dock viktigt att nämnden har en god samverkan med stadsdels-

nämnderna. 

  

Nämnden inrättas fr.o.m. den 1 januari 2011. En förvaltningschefstjänst inrättas 

med ansvar för uppgifterna samt att en färdig förvaltning finns på plats 1 juli 2011. 

Jobbtorg Stockholm 

Den 2 januari 2008 startade Jobbtorg Stockholm sin verksamhet med syfte att för-

säkra stadens insatser för att fler arbetslösa ska komma ut i arbete, och därmed minska 

stadens kostnader för försörjningsstöd. Jobbtorg Stockholm ska vara den gemensamma 

ingången till stadens samlade resurser för arbetsmarknadsinsatser. Eftersom den orga-

nisatoriska placeringen av Jobbtorg Stockholm var tillfällig 2008 beslutades om en 

permanent organisatorisk placering från och med 2009 till socialtjänst- och arbets-

marknadsnämnden.  

Jobbtorg Stockholm samordnar stadens arbetsmarknadsinsatser. Jobbtorg Stock-

holms målgrupper utgörs enligt kommunfullmäktiges beslut av: 

- Alla försörjningsstödstagare som får försörjningsstöd på grund av 

arbetslöshetsskäl. 

- Alla nybesök som ansöker om försörjningsstöd av andra skäl, och 

där det finns anledning att utreda den enskildes möjlighet att arbeta helt eller delvis.  



 

- SFI (svenska för invandrare) – studerande som får försörjningsstöd 

eller introduktionsersättning.  

- Vuxna flyktingar och anknytningsinvandrare där inte sjukdom eller 

andra tydliga skäl utgör hinder att delta på Jobbtorg Stockholm.  

- Ungdomar i åldern 16-24 år.  

- Försörjningsstödstagare som under en tid fått försörjningsstöd av 

andra skäl än arbetslöshet, och där skäl finns att pröva möjligheten att arbeta helt eller 

delvis. 

Svenska för invandrare (SFI)  

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden ansvarar för svenska för invandrare 

(SFI). Utbildningsformen har nära anknytning till Jobbtorg Stockholms verksamhet. 

SFI riktar sig dels till arbetsföra nyanlända flyktingar som är en av Jobbtorg Stock-

holms målgrupper. Av de elever som går på SFI är cirka 50 procent också Jobbtorg 

Stockholms målgrupper. En stor del av dessa är flyktingar och ingår därmed i ett av 

Jobbtorg Stockholms huvuduppdrag, det vill säga att flyktingar får en meningsfull 

heldagsaktivitet och så snart som möjligt kommer ut i egen försörjning. I dessa hel-

dagsaktiviteter är SFI en av de viktigaste komponenterna tillsammans med arbetsprak-

tik. Genom att staden har samorganiserat SFI med Jobbtorg Stockholm har det skapas 

bättre förutsättningar för att kunna upphandla både SFI, arbetsintroduktion och prak-

tik. 

Kommunal vuxenutbildning 

Utbildningsnämnden ansvarar för kommunal vuxenutbildning som består av vux-

enutbildning, särvux, och kvalificerad yrkesutbildning. Målgruppen inom vuxenut-

bildningen är till en del den samma som för Jobbtorg Stockholm. Genom att samordna 

arbetsmarknadsinsatserna och vuxenutbildning kan upphandling av arbetsmarknadsin-

satser kombineras med kvalificerade yrkesutbildningar så att individen först kan få en 

kortare insats som i sin tur kan leda till en längre yrkesutbildning. Samordningen mel-

lan vuxenutbildningen och gymnasieskolan är idag liten. Endast tre gymnasieskolor 

har vuxenutbildning inom sina egna lokaler, dessa är Thorildsplan, S:t Erik samt 

Stockholms Transport- och fordonsgymnasium. Lärarsamordning sker inte heller i 

någon större utsträckning med gymnasieskolan. Idag finns 19 externa anordnare inom 

kommunal vuxenutbildning. Av alla vuxenstuderande studerar ca 35 %  inom stadens 

egen regi. 

Genom samlokaliseringen av SFI och Jobbtorg Stockholm har dessa verksamheter 

effektiviserats genom att verksamheten planeras tillsammans och upphandlingar av 

verksamheten kan samordnas. I dagsläget är flera av utförarna inom dessa områden 

samma och genom en ökad samverkan har även samarbetet med utförarna kunna för-

bättras. Detta kan även gälla den kommunala vuxenutbildningen.  

När det gäller samverkan med Jobbtorg Stockholm gäller i princip samma förut-

sättningar som för samverkan med SFI. Många av aspiranterna på Jobbtorg Stockholm 

tillhör gruppen som är berättigad till att studera vid vuxenutbildningen., d.v.s. saknar 



 

fullständig gymnasieutbildning. För att motivera dessa individer till studier krävs dock 

ytterligare insatser, t ex anpassade undervisningsformer. Här finns skäl till ökat samar-

bete mellan Jobbtorg Stockholm och vuxenutbildning för att lyckas med denna mål-

grupp.  

Redan idag finns till viss del ett etablerat samarbete mellan vuxenutbildning, SFI 

och Jobbtorg Stockholm. Samarbetet kan dock utvecklas i en och samma organisation 

med större möjlighet till informella kontakter och idéutbyten.  

En fortsatt samverkan med utbildningsnämnden behövs gällande bl. a. Lärarlyftet, 

övrig kompetensutveckling, kvalitetsfrågor liksom inte minst erfarenhetsutbyte gällan-

de nya skollagen, gymnasieförordningen samt betygskriterier. 

Stadens gemensamma samhällsorientering för flyktingar 

Stadsdelsnämnderna ansvarar till och med maj 2012 för att flyktingar som kommer 

till staden före den 1 december 2010 ska få tillgång till samhällsinformation under 

introduktionsperioden. Nyanlända invandrare som kommer till staden från och med 

den 1 december 2010 ska få samhällsorientering istället. Denna verksamhet bör sam-

ordnas med SFI eftersom de allra flesta nyanlända invandrare även läser SFI. Social-

tjänst- och arbetsmarknadsnämnden har fått uppdraget att bygga upp en organisation 

för samhällsorientering för nyanlända invandrare och har även skickat ut förfrågan till 

samtliga kommuner i länet om dessa vill delta i ett för stockholmsregionen kommun-

gemensamt kansli för administrativ samordning av dessa frågor.  

START 

START är en verksamhet som riktar sig till personer med ekonomiskt bistånd och 

som inte klarat av arbeta eller söka jobb. Målet med START är att aspiranten ska få 

möjlighet att praktiskt pröva på att arbeta men också att få möjligheter att förbättra 

och stärka arbetsförmågan. I dagsläget är START organiserat under socialtjänst- och 

arbetsmarknadsnämnden och verksamheten har ett mycket nära integrerat samarbete 

med Jobbtorg Stockholm varvid även START föreslås flyttas till arbetsmarknadsnämn-

den.  

Övergripande ansvar för arbetsmarknads- och sysselsättningsfrågor  

Som stadens arbetslöshetsnämnd ansvarar socialtjänst- och arbetsmarknadsnämn-

den för arbetsmarknads- och sysselsättningsfrågor. Om arbetsmarknads- och syssel-

sättningsfrågor överförs till ny nämnd bör även det övergripande ansvaret för dessa 

frågor flyttas.  

Övergripande samordningsansvar avseende flyktingmottagning 

Det övergripande samordningsansvaret för flyktingmottagning ligger i dagsläget på 

socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden. Driftansvaret för verksamheten åvilar även 

stadsdelsnämnderna och Jobbtorg Stockholm. 90 procent av samtliga flyktingar in-

kommer i dagsläget till Jobbtorg Stockholm. Även detta övergripande samordningsan-

svar föreslås flyttas till arbetsmarknadsnämnden.  

Omvärlden 

Stockholmsregionen utgör alltmer en sammanhållen arbetsmarknad, samtidigt som 

regionen också utökas geografiskt. Pendling inom regionen blir allt vanligare och 

snabbare kommunikationer underlättar detta. Det innebär också att arbetsmarknadsfrå-



 

gorna regionaliseras. Det blir allt viktigare att samarbeta över kommungränserna för 

att skapa bästa möjliga förutsättningar för att ta tillvara befintlig arbetskraft och skapa 

möjligheter för personer som idag står utanför arbetsmarknaden.  

Samma trend finns inom flyktingmottagningen genom etableringsreformen där sta-

ten tar över ansvaret för arbetsmarknadsinsatser för flyktingar medan kommunen an-

svarar för samhällsorientering och svenska för invandrare (SFI). För samhällsorienter-

ing finns redan ett starkt regionalt samarbete mellan kommuner, länsstyrelsen och 

KSL. Även inom vuxenutbildningen och SFI pågår ett regionalt samarbete omkring en 

gemensam vuxenutbildningsregion som gör det möjligt för kommuner att samordna 

sina resurser samtidigt som fler av länets invånare får del av fler utbildningsmöjlighe-

ter. 

I riktlinjerna för den europeiska socialfonden, liksom regionalfonden betonas be-

hovet av gemensam regional samverkan för att utvecklingsmedlen ska få största möjli-

ga effekt. Små lokala utvecklingsprojekt beviljas inte längre stöd. Sammantaget inne-

bär detta att staden behöver utveckla sin organisation och sitt arbetssätt utifrån ett mer 

regionalt tänkande.  

Stadens byggnader och anläggningar 

Fastighetsinnehavet i staden utgör en stor andel av stadens samlade tillgångar och 

det är därmed av väsentlig betydelse att staden på bästa sätt kan bibehålla värdet på 

tillgångarna samt tillgodogöra sig en ökad värdetillväxt. En förutsättning för detta är 

en effektiv och rationell fastighetsförvaltning. Fastigheterna står för en stor del av 

stadens investeringar och har därmed påverkan på det ekonomiska utrymmet för sta-

dens övriga verksamheter. Olönsamma och felaktiga investeringar kan leda till mins-

kat utrymme för andra verksamheter.   

Idag ägs och förvaltas merparten av stadens fastighetsinnehav i bolagsform. Un-

dantaget är idrottsnämndens, fastighetsnämndens och kulturnämndens anläggningar 

och fastigheter. I syfte att samla stadens förvaltning av byggnader och anläggningar 

inom en nämnd föreslås en överföring av Liljevalchs konsthall från kulturnämnden 

samt idrottsanläggningar från idrottsnämnden till fastighetsnämnden från och med den 

1 januari 2011. Detta innebär att ansvar för förvaltning och underhåll av dessa bygg-

nader och anläggningar och därtill hörande verksamhet överförs till fastighetsnämn-

den. Organisation ska efter beslut träda i kraft den 1 juli 2011. 

Syftet med en överföring av fastigheterna från idrottsnämnden och kulturnämnden 

till fastighetsnämnden är att uppnå följande gynnsamma effekter. 

Staden samlar genom organisationsförändringen sina fastigheter i en organisation 

vilket förväntas ge synergieffekter. Stadens samlade kompetens i fastighetsfrågor 

förväntas öka. Över tid ger detta effektiviseringar avseende hantering av investeringar, 

underhåll och utveckling av fastigheterna. Dubbelarbete avseende fastighetsförvalt-

ning och investeringsverksamhet undviks genom renodlingen. På längre sikt kan en 

rad kostnadseffektiviseringar göras under förutsättning att den nya organisationen 

leder till att: 

 effektiviteten i förvaltningen av fastigheterna ökar 



 

 den strategiska kompetensen inom investeringsverksamheten utveck-

las 

 beslutsunderlagen vid nyinvesteringar förbättras 

Fastighetsdrift av idrottsanläggningar 

Idrottsnämndens fastighetsdrift är sedan 2002 utlagd på entreprenad. En överföring 

av idrottsnämndens fastigheter till fastighetsnämnden skulle kunna öppna möjligheten 

för att skapa en effektiv organisation av stadens fastigheter. Detta skulle kunna ge 

synergieffekter i form av bättre kvalitet till en möjlig lägre kostnad.  

Hyresförhållanden 

Hyresförhållandena organiseras som beställare/kund. Idrottsnämnden är redan idag 

hyresgäst hos externa fastighetsägare och bedriver verksamheter i Kronobergs- och 

GIH-baden. Av fastighetsnämnden hyrs Forsgrenska badet och Sjöstadshallen. Kultur-

nämnden hyr idag bland annat Kulturhuset av fastighetsnämnden. Beställa-

re/kundrelationer är således redan etablerade inom såväl idrottsnämnden som kultur-

nämnden. 

Idrottsnämndens roll som bidragsgivare och hyresvärd 

För närvarande kan idrottsföreningar få bidrag från idrottsnämnden samtidigt som 

föreningarna är hyresgäster hos nämnden. Detta ändras av en överföring av fastighe-

terna till fastighetsnämnden, vilket leder till en tydlig renodling av rollerna. 

Investeringar 

Investeringsfrågorna organiseras genom beställare/kundförhållande. Planeringen 

ligger kvar på idrottsnämnden och kulturnämnden där kunskapen om verksamheten 

även fortsättningsvis kommer att finnas. Synergieffekterna vad gäller energieffektivi-

seringsinvesteringar bedöms vara stora, bl.a. genom att en nämnd som upphandlar och 

samordnar ger möjlighet till ökad kompetens och upphandlingsfördelar. 

Underhåll 

Överföringen av fastigheterna beräknas ge en ökad professionalisering i arbetet 

med fastigheternas underhåll. 

Mark som staden ska avyttra 

Syftet med överföringen av mark från fastighetsnämnden till exploateringsnämn-

den är att renodla stadens ansvar för förvärv och överlåtelser av mark. Den mark som 

staden långsiktigt avser att behålla i sin ägo stannar inom fastighetsnämnden. 

En effektiv hantering av förvärv och överlåtelser av mark bedöms kunna uppnås 

vid en överföring eftersom exploateringsnämnden idag har stor kompetens och ansvar 

för frågor om förvärv, överlåtelse eller upplåtelse av fastigheter, tomträtter och andra 

nyttjanderätter till fast egendom, servitutsfrågor och förköpsfrågor. 

Stadsgemensamma förskolefrågor 

Ansvaret för hantering av stadsgemensamma förskolefrågor överförs från kom-

munstyrelsen till utbildningsnämnden. Det finns ett behov av att samla hanteringen av 

stadsgemensamma förskolefrågor tillsammans med övriga pedagogiska frågor. Det är 

naturligt att det sker inom utbildningsnämnden. Detta gäller frågor som är gemen-



 

samma för de kommunala förskolorna, till exempel kompetensförsörjning, gemen-

samma forsknings- och utvecklingsfrågor, kommunikation kring den kommunala för-

skolan som helhet, innehåll i stadens kvalitetsredovisning m.m. Det gäller också frågor 

som är gemensamma för kommunala och fristående verksamheter, till exempel kon-

takter med myndigheter, kontakter med anordnare i branschråd. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av förnyelseavdelningen i samråd med juridiska avdelningen, 

personalstrategiska avdelningen, stadsdirektörens stab samt KF/KS kansli. 

 

Stadsledningskontorets synpunkter och förslag 

Stadsledningskontoret ser positivt på att stadens organisation förändras för att möj-

liggöra effektivare arbetssätt, samordning mellan verksamheter och kompetensutveck-

ling. Stadens resurser ska användas på ett sådant sätt att bästa möjliga måluppfyllelse 

sker i staden till gagn för stockholmarna. 

De nämnder som övertar verksamhet tar också över ansvaret för berörd personal. 

Stadsledningskontoret vill poängtera vikten av att det i samverkan mellan nämnder 

planeras för övergång av personal och verksamhet till de nya ansvariga nämnderna så 

att detta kan ske så smidigt som möjligt. Detta ska vara genomfört till den 1 juli 2011.  

I enlighet med arbetsmiljölagen och stadens samverkansavtal ska berörda nämnder 

genomföra risk- och konsekvensanalyser. Eventuell övertalighet som uppstår till följd 

av organisatoriska förändringar hanteras i enlighet med stadens omställningsavtal. 

Stadsledningskontoret bedömer att övertalighet inte kommer att uppstå till följd av 

föreslagna organisationsförändringar. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att godkänna föreslagna reglementen och reglementsändringar. 

 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till exploateringsnämnden, fastighetsnämnden, idrotts-

nämnden, kulturnämnden, socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden och ut-

bildningsnämnden. Exploateringsnämnden har inte inkommit med remissvar 

inom utsatt remisstid. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 16 november 2010 att 

överlämna och åberopa fastighetskontorets svar avseende ”Ändrade reglemen-

ten till följd av organisationsförändringar i budget 2011”. 

 



 

Reservation anfördes av Bengt Sandberg m.fl. (S) och Mattias Ericson (V) 

med hänvisning till sitt förslag om återremiss, bilaga 1. 

 

Reservation anfördes av Yildiz Kafkas (MP) och Mattias Ericson (V) med 

hänvisning till sitt gemensamma förslag till beslut, bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Bengt Sandberg m.fl. (S), bilaga 1. 

 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 11 november 2010 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

Kontoret är positivt till förslaget. Härigenom renodlas stadens ansvar för förvaltning 

av stadens byggnader hos fastighetskontoret och ansvaret för exploatering av stadens 

mark hos exploateringskontoret. För staden kan ändringarna ge ökade möjligheter till 

effektiv och rationell fastighetsförvaltning. Kontoret föreslår även att påbörjade för-

säljningar övergår till exploateringskontoret. 

Överföringen till fastighetsnämnden av Liljevalchs konsthall från kulturnämnden 

och stadens idrottsanläggningar från idrottsnämnden ska ske den 1 januari 2011. Enligt 

förslaget ska organisationen först träda i kraft den 1 juli 2011. Kontoret uppfattar detta 

som ett sista datum för organisationsförändringens ikraftträdande, d.v.s. att detta även 

kan ske tidigare.  

 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 15 november 2010 att 

åberopa idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över remissen. 

 

Reservation anfördes av vice ordförande Jari Visshed m.fl. (S), Mehdi Oguz-

soy (V) och Else Lundin (MP), bilaga 1. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 9 november 2010 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Reglementsändringen följer av det förslag till ändrad organisationstillhörighet för 

idrottsanläggningar som har lagts fram i förslag till budget 2011 och inriktning för 

2012 och 2013. Förutsatt att detta också blir kommunfullmäktiges beslut har idrotts-

förvaltningen inget att anföra vad gäller förslaget till ändrat reglemente för idrotts-

nämnden. 

 



 

 

Kulturnämnden 

 

Kulturnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 15 november 2010 att 

som remissvar överlämna och åberopa kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 9 november 2010 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Enligt kulturförvaltningen motiverar inte förändringen av fastighetens ägar- och för-

valtarskap ändringar i kulturnämndens reglemente. Både Liljevalchs och Kulturhuset 

bör ses som nämndens institutioner även om de båda fastigheterna har Fastighetskon-

toret som ägare. 

 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 

den 16 november 2010 att som remissvar överlämna och åberopa socialtjänst- 

och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 

15 november 2010 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen begränsar sina synpunkter på stadsledningskontorets tjänsteutlåtande till 

att gälla förslagen om reglementen för arbetsmarknadsnämnden och socialnämnden. 

Stadsledningskontorets förslag innebär en uppdelning av ansvaret utifrån vilka 

uppgifter socialnämnden och arbetsmarknadsnämnden ska ha enligt förslaget till bud-

get 2011. Förvaltningen bedömer att uppdelningen av uppgifter i reglementena i hu-

vudsak följer den föreslagna ansvarsfördelningen. Det finns dock några paragrafer som 

enligt förvaltningens uppfattning ska kompletteras, ändras eller tas bort. 

Arbetsmarknadsnämndens reglemente 

I 3 § anges att arbetsmarknadsnämnden ansvarar för kommunövergripande flyk-

tingfrågor där detta inte ankommer på socialnämnden. Förvaltningen anser att utifrån 

förslaget till budget 2011 ligger det kommunövergripande ansvaret i sin helhet på 

arbetsmarknadsnämnden och att skrivningen ”där detta inte ankommer på socialnämn-

den” ska därför tas bort. 

Arbetsmarknadsnämnden ska enligt förslaget till reglemente 5 § p 2 handha de 

uppgifter som enligt skollagen (1985:1100) 1 kap 18 § ankommer på kommun avseen-

de det kommunala uppföljningsansvaret för 16-19 åringar. Förvaltningen föreslår dock 

att utbildningsnämnden även fortsättningsvis ansvarar för att erbjuda utbildningar till 



 

de aktuella ungdomarna.  

Utbildningsnämnden bör även fortsatt handha det i skollagen angivna ansvaret för 

kommunen att löpande hålla sig informerad om hur icke skolpliktiga ungdomar är 

sysselsatta. Reglementet för utbildningsnämnden bör därför innehålla ansvaret för att 

upprätthålla det register som kommunen enligt lag ska ha, med hänvisning till skolla-

gen 1 kap 18 §. Utbildningsnämnden bör också ha ansvar för att erbjuda ungdomar i 

registret utbildning. I arbetsmarknadsnämndens reglemente bör framgå att arbetsmark-

nadsnämnden har ansvar för stadens resurser för arbetsmarknadsinsatser för de aktuel-

la ungdomarna 16 till 19 år. 

Förvaltningen föreslår att 5 § p 2 enligt förslaget till reglemente för arbetsmark-

nadsnämnden utgår. Istället föreslås att 5 § p 2 får följande lydelse: Nämnden ansvarar 

för att enligt skollagen 1 kap 18 § erbjuda individuella arbetsmarknadsinsatser avseen-

de det kommunala uppföljningsansvaret för ungdomar 16 – 19 år. 

Detta innebär att utbildningsnämnden även fortsättningsvis har kvar ansvaret för 

Gymnasieslussen, dvs. datasystemet Walter som utvecklats som stöd i uppgiften att 

fullgöra kommunens uppföljningsansvar. Utbildningsnämnden ansvarar även fortsätt-

ningsvis för att erbjuda 16 – 19-åringar utbildning. 

I socialnämndens reglemente 2 § finns angivet ett ansvar för samverkan med frivil-

ligorganisationer på det sociala området där detta inte ankommer på äldrenämnden 

eller arbetsmarknadsnämnden. Arbetsmarknadsnämndens reglemente bör tillföras 

motsvarande ansvar. 

I socialnämndens reglemente anger 6 § p 3 det uppdrag enheten START tidigare 

haft. Detta bör tillföras arbetsmarknadsnämndens reglemente men ändras så att det har 

följande lydelse: nämnden ska på beställning av andra nämnder tillhandahålla arbets-

prövning och arbetsrehabilitering. 

Socialnämndens reglemente 

Det finns i socialnämndens reglemente namn på några verksamheter angivna me-

dan de flesta verksamheterna inte omnämns med namn. Förvaltningen anser att nämn-

dens uppdrag ska framgå av reglementet, inte namnen på verksamheterna. Namnen på 

verksamheter som finns i reglementet anser förvaltningen därför ska tas bort. Det gäll-

er 2 § Precens – Preventionscentrum Stockholm, 3 § p 11 och 6 § p 5 Maria Ungdom 

samt 6 § p 7 korttidshemmen Drömmen och Navet. 

I 2 §, 3 § p 11 och 6 § p 5 kan namnen tas bort utan att någon formulering ändras. I 

6 § p 7 bör punkten ha följande lydelse: korttidsvistelse jml lagen om stöd och service 

till vissa funktionshindrade. 

I 3 § p 4 anges att nämnden svarar för råd och stöd till personer med grava funk-

tionshinder i åldern 16 – 40 år (BOSSE – råd, stöd och kunskapscenter). Denna punkt 

bör tas bort då uppdraget utförs av en frivilligorganisation. Ingen annan frivilligorga-

nisation som har i uppdrag att komplettera nämndens verksamhet finns omnämnd i 

reglementet. 

I 3 § p 12 anges att nämnden svarar för ledsagarservice enligt socialtjänstlagen. 

Kommunfullmäktige beslutade 2002 om valfrihetssystem för ledsagarservice. Ansla-

get för ledsagarservice överfördes då till stadsdelsnämnderna och nämndens uppdrag 



 

blev att mot beställning tillhandahålla ledsagarservice vilket också anges i 6 § p 6. 

Ansvaret enligt 3 § p 12 ska därför tas bort. Ett tillägg behöver göras i 6 § p 6 då 

nämnden inte bara tillhandahåller ledsagarservice utan även har i uppdrag att tillhan-

dahålla avlösarservice. Förvaltningen föreslår att 6§ p 6 får följande lydelse: ledsagar- 

och avlösarservice enligt socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade. 

1 4 § anges att nämnden har att fullgöra de uppgifter som enligt lag eller annan för-

fattning ankommer på kommuns hemvärnsnämnd. Begreppet hemvärnsnämnd hör 

hemma i äldre lagstiftning som har upphört. Enligt 5 § hemvärnsförordningen 

(1997:146) får Försvarsmakten anta personal till hemvärnet genom att ingå avtal med 

en person om att han eller hon ska tjänstgöra som hemvärnsman. Innan avtal ingås ska 

hemortskommunen ha fått tillfälle att yttra sig. 

Förvaltningen föreslår att 4 § får följande lydelse: Nämnden ska ansvara för yttran-

den om ansökningar till Försvarsmakten om antagning till hemvärnet enligt hemvärns-

förordningen (1997:146). 

I 6 § p 2 anges att nämnden på beställning av andra nämnder ska tillhandahålla 

upphandling och förmedling av platser hos privata vårdgivare för barn och ungdomar 

samt rådgivning och service inom området. Nämndens ansvar för upphandlingar har 

förändrats över tid och 6 § p 2 föreslås få följande lydelse: stadsgemensamma upp-

handlingar enligt LOU inom nämndens ansvarsområde (lagen om offentlig upphand-

ling). Den nuvarande 6 § p 2 tas bort. 

Förvaltningen föreslår därutöver att 3 § tillförs en p 19 med följande lydelse: ge-

nomförande av centrala upphandlingar enligt LOV (lagen om valfrihetssystem) på 

uppdrag av kommunfullmäktige. 

6 § p 3 avser det uppdrag verksamheten START tidigare hade och ska tas bort.  

6 § p 8 konsultstöd för handläggare avseende skuldrådgivning. Punkten ska tas bort 

då verksamheten lades ned 31 december 2007. Verksamheten var intäktsfinansierad 

och då efterfrågan från stadsdelsförvaltningarna minskade kunde nämnden inte ha 

verksamheten kvar. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 18 november 2010 

att överlämna och åberopa utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Särskilt uttalande gjordes av ledamoten Maria Hassan m fl (S), Per Olsson 

(MP) och Inger Stark (V), bilaga 1. 

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 8 november 2010 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 



 

Sammanfattningsvis ställer sig förvaltningen positiv till de föreslagna förändringarna 

som innebär att ansvaret för kommunal vuxenutbildning flyttas från utbildningsnämn-

dens till den nya arbetsmarknadsnämnden.  

Förvaltningen bedömer att konsekvenserna för personal och arbetsmiljö är små, då 

förändringarna främst sker på förvaltningsnivå. 

Förvaltningen välkomnar en samverkan med arbetsmarknadsnämnden kring bl.a. 

Lärarlyftet, övrig kompetensutveckling, kvalitetsfrågor liksom erfarenhetsutbyte gäl-

lande nya skollagen, gymnasieförordningen samt betygskriterier. Inom utbildnings-

nämndens ansvarsområde ligger verksamhetsförlagd utbildning, VFU, för skola och 

förskola. VFU kan fullgöras också inom kommunalvuxenutbildning och sfi och sam-

verkan kommer att krävas även inom detta område. 

Arbetsmarknadsnämnden ska enligt förslaget till reglemente handha de uppgifter 

som enligt skollagen (1985:1100) 1 kap 18 § ankommer på kommun avseende det 

kommunala uppföljningsansvaret för 16-19 åringar. Utbildningsförvaltningen föreslår 

dock att utbildningsnämnden även fortsättningsvis ansvarar för att erbjuda utbildningar 

till de aktuella ungdomarna.  

Utbildningsnämnden bör också ansvara för det datasystem – Walter - som utveck-

lats som stöd i uppgiften att fullgöra kommunens uppföljningsansvar. Alla personer 

mellan 15 och 19 år som är folkbokförda i Stockholm hämtas från kommuninvånarre-

gistret (KIR) och matchas sedan mot stadens egna system Hanna och Bosko och mot 

verket för högskoleservice för att få fram underlaget till Walter. Uppgifter som finns i 

Walter är förutom personuppgifter också om personen är aktuell för uppföljning, vilka 

orsaker och åtgärder som har gjorts och statistik. Användare av Walter är Gymnasie-

slussen, utbildningsförvaltningens centrala förvaltning och stadsdelsförvaltningarna. 

Stadsdelsförvaltningarna och central förvaltning har endast tittbehörighet medan 

Gymnasieslussen har titt- och registreringsbehörighet. 

Utbildningsförvaltningens slutsats är att utbildningsnämnden även fortsatt ska 

handha det i skollagen angivna ansvaret för kommunen att löpande hålla sig informe-

rad om hur icke skolpliktiga ungdomar är sysselsatta. Reglementet för utbildnings-

nämnden bör därför innehålla ansvaret för att upprätthålla det register som kommunen 

enligt lag ska ha, med hänvisning till skollagen 1 kap 18 §. Utbildningsnämnden bör 

också ha ansvar för att erbjuda ungdomar i registret utbildning. Det bör framgå av 

arbetsmarknadsnämndens reglemente att arbetsmarknadsnämnden har ansvar för den 

gemensamma ingången till stadens samlade resurser för arbetsmarknadsinsatser, även 

för åtgärder för de aktuella ungdomarna 16 till 19 år. Utbildningsförvaltningen föreslår 

att andra stycket i § 5 utgår ur förslaget till reglemente för arbetsmarknadsnämnden. 

År 2009 trädde lagen (2009:128) om yrkeshögskolan i kraft. Yrkeshögskolan inne-

fattar två eftergymnasiala utbildningsformer som kombinerar teori med arbetslivsan-

knutet lärande: Yrkeshögskoleutbildning (Yh-utbildning) och Kvalificerad yrkesut-

bildning (Ky-utbildning). Ky-utbildningar har funnits i cirka 15 år, medan de första 

Yh-utbildningarna startade hösten 2009. Så småningom kommer alla utbildningar 

inom yrkeshögskolan att vara Yh-utbildningar, men under en övergångsperiod (längst 

fram till utgången av år 2013) kommer båda utbildningsformerna att finnas.  



 

Förvaltningen ställer sig positiv till de föreslagna förändringarna som innebär att 

ansvaret för hantering av stadsgemensamma förskolefrågor överförs från kommunsty-

relsen till utbildningsnämnden. Förvaltningen kommer att samarbeta med såväl kom-

munstyrelsen och stadsdelsförvaltningarna som med enskilt drivna förskolor. 

I förslaget till reglemente för utbildningsnämnden föreslår förvaltningen de änd-

ringar i 2 och 3 §§ nedan som markeras med gult, utöver eller istället för de ändringar 

som finns i stadsledningskontorets förslag, se bilaga. Förvaltningen föreslår bland 

annat att en ny sista punkt införs i 2 §, med innebörd att utbildningsnämnden, efter 

särskilda beslut i kommunfullmäktige, ansvarar för övergripande samordning inom 

skollagstiftningens område.  

 

(Understruken text är utbildningsförvaltningens förslag till ny text, genomstruken text 

är utbildningsförvaltningens förslag till borttagen text.) 

 

2 §  

Utbildningsnämnden  

1. är styrelse för och handhar därvid de uppgifter som enligt lag eller an-

nan författning ankommer på kommuns styrelse för det offentliga skolväsendet för 

barn och ungdom avseende förskoleklassen, grundskolan, särskolan och gymnasiesko-

lan,  

2. handhar de uppgifter som enligt skollagen 2a kap ankommer på kom-

munen avseende skolbarnomsorg, 

3. ansvarar för att skolhälsovård anordnas för eleverna i förskoleklassen, 

grundskolan, gymnasieskolan och särskolan, 

4. ansvarar för att skolskjuts anordnas för eleverna i grundskolan och 

särskolan, 

5. handhar de uppgifter som enligt skollagen 1 kap 18 § ankommer på 

kommunen avseende det kommunala uppföljningsansvaret för 16-19-åringar, 

6. ansvarar för kommunövergripande frågor rörande förskoleverksamhet 

samt för att samordna och utveckla förskoleverksamheten i Stockholms stad. /med 

undantag för regler för intagning och plats i stadens förskoleverksamhet . 

7. handhar samtliga ärenden angående förskola, förskoleklass och skol-

barnsomsorg i enskild regi,  

8. handhar samtliga ärenden angående fristående förskola, förskoleklass, 

grundskola, särskola och gymnasieskola, 

9. handhar samtliga ärenden rörande interkommunala ersättningar för 

förskola och utbildning, förskoleklass, grundskola, särskola och gymnasieskola,   

10. handhar bidrag till utomstående organisationer som bedriver verksam-

heter inom skolans område, där detta inte ankommer på annan nämnd, 

11. svarar för administration av stiftelser (fonder) inom skolans område, 

där detta inte ankommer på annan, 

12. ansvarar i övrigt, efter särskilda beslut i kommunfullmäktige, för 



 

övergripande samordning inom skollagstiftningens område. 

3 §  

Nämnden skall på beställning inom nämnden och av andra nämnder mot ersättning 

av den beställande nämnden tillhandahålla  

1. insatser för elever i behov av särskilt stöd, 

2. elevvårdsinsatser i form av kurator och psykolog, 

3. skolhälsovård och skolans ungdomsmottagning, 

4. modersmålsundervisning. 

 Nämnden får även på uppdrag av annan utföra verksamhet som avses i denna pa-

ragraf, i den mån sådan samverkan gagnar verksamheten inom Stockholm. 

Ersättning för verksamhet som utförs på beställning får inte överstiga utbildnings-

nämndens självkostnad för den beställda verksamheten. 

Förvaltningen föreslår nämnden att godkänna förvaltningens synpunkter som svar 

på remissen.  

Den nya skollagen (2010:800) trädde i kraft den 1 augusti 2010 och ska tillämpas 

på utbildning och annan verksamhet från och med den 1 juli 2011. Detta påverkar 

reglementena för utbildningsnämnden och för den nya arbetsmarknadsnämnden. För-

valtningen föreslås få i uppdrag av nämnden att i början av 2011 återkomma till kom-

munstyrelsen med förslag till ändringar av reglementet utifrån den nya skollagen. 

 



 

 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Reservation anfördes av Bengt Sandberg m.fl. (S) och Mattias Ericson (V) 

enligt följande.  

 

1 Fastighetsnämnden beslutar att återremittera ärendet samt därutöver anföra 

 följande: 

 

Vi saknar en konsekvensanalys av vad ärendet innebär och yrkar därför på återre-

miss av ärendet.  

 

Reservation anfördes av Yildiz Kafkas (MP) och Mattias Ericson (V) med 

hänvisning till sitt förslag till beslut.  

 

1 Fastighetsnämnden beslutar att godkänna överföring av Liljevalchs konsthall 

 från kulturnämnden till fastighetsnämnden samt  

2 Nämnden godkänner överföring av badanläggningar från Idrottsnämnden till 

fastighetsnämnden samt 

3 Nämnden avslår förslaget om överföring av markegendomar från fastighets-

nämnden till exploateringsnämnden samt att i övrigt anföra följande: 

 

Stockholmsregionen planeras att växa med cirka en halv miljon människor fram till 

år 2030. Alliansen genomförde 2007 – 2010 massiva utförsäljningar av jordbruks- och 

skogsfastigheter. 16 000 ha mark har sålts utan någon långsiktigt hållbar strategi för 

stadens markbehov i framtiden och utan någon konsekvensbedömning av andra värden 

än rent fastighetsekonomiska. Att sälja återstående skogsfastigheter och endast spara 

ett mindre antal naturreservat är kortsiktigt och oklokt. Människors behov som lever i 

en storstad av tätortsnära grönska är väl utredda och dokumenterade men den kunska-

pen negligeras tyvärr helt av alliansen. 

Stadens återstående skogsfastigheter tillsammans med grannkommunernas skogar 

bör samförvaltas i ett kommunövergripande förbund med inriktning för ett bevarande 

av de så kallade ’gröna kilarna’ genom ett långsiktigt hållbart skogsbruk. Stadens 

kvarvarande skogsegendomar utanför kommungränsen bör även i framtiden förvaltas 

av fastighetsnämnden där kunskap finns för detta.  

Liljevalchs konsthall är en av landets mest välkända. Vi tycker det är bra att konst-

hallen flyttas över till fastighetsnämnden, särskilt med tanke på en eventuell utökning 

av verksamheten i form av tillbyggnader och liknande. Det är också ytterst viktigt att 



 

fastighetsnämnden som konsthallens nya hyresvärd visar stor respekt, ödmjukhet och 

frihet för den konstnärliga verksamhet som pågår där.  

Vi tycker det är bra att stadens badanläggningar flyttas från idrottsnämnden till fas-

tighetsnämnden. Det är viktigt att den nya personalgruppen som medföljer badanlägg-

ningarna känner sig välkomna till fastighetskontoret och den nya arbetsplatsen där. 

Genom de synergieffekter som uppstår enligt ärendet utgår vi från att hyresnivåerna 

kan behållas och att badavgifterna kan sänkas. Tensta simhall liksom andra förortsbad 

är näst intill tom på dagarna för att barnfamiljerna inte har råd att bada.  

Badanläggningarna slukar mycket energi. Vi förutsätter därför att fastighetskonto-

ret blir ännu bättre på energieffektivisering och får mer pengar för detta viktiga arbete 

så att det nationella miljömålet om minskad energianvändning kan uppfyllas. Vanadis-

badet förfaller och behöver en ordentlig upprustning. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Bengt Sandberg m.fl. (S) enligt följande. 

 

Ansvaret för försäljning av markinnehav utanför kommungränsen har hittills legat på 

fastighetsnämnden. Vid en överflyttning av ansvaret till exploateringsnämnden vill vi 

understryka vikten av att den kompetens som har upparbetats på fastighetsförvaltning-

en behålls oberoende av vilken förvaltning ärendena handläggs på.  

 

Idrottsnämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordförande Jari Visshed m.fl. (S), Mehdi Oguz-

soy (V) och Else Lundin (MP) till förmån för sitt förslag till beslut.  

 

1. Återremittera ärendet  

2. Därutöver anföra 

 

Stadens anläggningar och mark för idrott, bad och motion avsedda anläggningar är 

oerhört viktiga för ett starkt och växande föreningsliv. Det är av stor vikt att anlägg-

ningarna är tillgängliga, både rent praktiskt men även vad gäller öppettider. Flexibilitet 

och smidighet är ett måste då det handlar om att samarbeta med ideella föreningar och 

tillmötesgå deras behov. I en verksamhet som bygger på ideella krafter och har en hög 

samhällsnytta måste det finnas utrymme för lösningar som inte alltid är marknads 

drivna.  

Ärendet ger inte någon som helst bild av vilka konsekvenser ändringen av regle-

mentet innebär för den löpande verksamheten, varken för idrottsförvaltningen eller för 

föreningslivet. Vad händer med hyrorna för föreningarna, vad händer med underhållet, 

med vem ska föreningarna prata med när det kommer till anläggningar, prioritering av 

nybyggnationer och planeringen av dessa. Vad händer med de anställda inom idrotts- 

förvaltningen som berörs? Vems bästa kommer prioriteras, fastighetsnämndens mål 

eller föreningarnas behov? 



 

Vi vill se en fullständig konsekvensanalys av vad ändringen av reglementet innebär 

innan nämnden fattar beslut i frågan. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av ledamoten Maria Hassan m fl (S), Per Olsson 

(MP) och Inger Stark (V) enligt följande. 

 

Arbetet med det kommunala uppföljningsansvaret för unga som inte går i gymna-

siet behöver stärkas och utvecklas. Många unga riskerar att hamna mellan stolarna om 

uppföljningen inte bedrivs tillräckligt aktivt och uppsökande. 

Den borgliga majoriteten har sedan maktskiftet 2006 valt att inte prioritera det 

kommunala uppföljningsansvaret. Bland det första som majoriteten beslutade om var 

att avskaffa de Navigatorcentra som arbetade med att aktivt söka upp de ungdomar 

som hoppat av eller aldrig börjat gymnasiet och erbjuda dem utbildning och praktik. 

Uppföljningsverksamheten behöver inga fler omorganisationer. Staden bör istället 

satsa på att göra ett nytag med mer resurser och en högre ambitionsnivå för att nå 

unga som inte återfinns i gymnasieskolan. 


